
Transportudvalget

Til: Transportministeren

Dato: 26. juli 2013

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

TRU alm. del

Samrådsspørgsmål AP
Ministeren bedes redegøre for, hvorfor Transportudvalget ikke kan få tilsendt
strækningsregnskaber for DSB, når det af et indlæg offentliggjort 1. juli 2013
forfattet af DSB’s formand Peter Schütze på Produktivitetskommissionens
web bl.a. fremgår at ”Eksempelvis havde DSB ikke tal for, hvad det kostede at
køre fra f.eks. Århus til Ålborg. I dag kan vi fordele tallene, således at vi både
kan se totalomkostningen for at køre strækningen (alle omkostninger er for-
delt) samt de omkostninger, der ville falde væk, hvis vi ikke kørte tog på
strækningen. Tallene giver nu basis for, at vi totalt set løbende kan følge,
hvordan effektiviteten forbedres, og samtidig kan vi helt tæt følge virkningen
af de enkelte tiltag på de specifikke strækninger. Samtidig giver tallene mulig-
hed for at benchmarke op imod andre togoperatører i Europa.”.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kristian Pihl Lorentzen (V).

På udvalgets vegne

Benny Engelbrecht
formand
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